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Desenvolupament de la sessió 

La presidenta dona la benvinguda als assistents i recorda que a causa del canvi de polítiques 
de l’Ajuntament de Barcelona s’ha adoptat el nou Reglament europeu de protecció de dades, la 
informació del qual consta en la convocatòria. Adverteix que la sessió serà enregistrada i 
emesa en directe pel canal de l’Ajuntament a YouTube i la corresponent gravació es pujarà al 
web del Districte. Puntualitza que els assistents poden expressar qualsevol voluntat de 
privacitat respecte a l’enregistrament. 

1. Torn obert de paraules 

La presidenta obre el primer torn d’intervencions i anuncia que el temps estipulat per a cada 
intervenció serà de tres minuts. 

La senyora Josefa Balduque Astua manifesta que per ella és un plaer conèixer el nou Govern, 
que coneix bé la presidenta, però no per l’Ajuntament, sinó per la Generalitat, però que no 
s’han de barrejar les institucions, i ara la presidenta ha de mirar de solucionar els problemes del 
districte. Expressa que no està d’acord amb la no-aprovació d’acta, però considera que la 
presidenta ja haurà de donar alguna explicació. Creu que avui no s’han d’armar desgavells però 
que dijous passat hi va haver un espectacle molt desagradable i no entén per quins motius la 
presidenta va autoritzar que dues persones, en lloc de venir aquí com ella a donar la cara, es 
poguessin dirigir al Ple. En segon lloc, manifesta que els temes que han quedat pendents des 
d’Imma Moraleda, Jordi Martí, Joan Asens i Laura Pérez no es poden tirar al contenidor, s’han 
de continuar; en positiu o negatiu. Considera que ja que hi ha un nou Govern, hauran d’agafar-li 
confiança, però no avui, sinó amb el temps. En tercer lloc, comenta que l’altre dia al mercat de 
Sants, uns botiguers li van fer un comentari que vigilés, que li podrien fer mal, i que ella es va 
posar en contacte amb el departament de la tinència de seguretat i prevenció, d’Albert Batlle, i 
que li han donat resposta que ja es posaran d’acord. En quart lloc, vol comentar tema de 
subvencions, però manifesta que ja hi haurà mesos per discutir-ho. En cinquè lloc, respecte al 
mercat de Sants, expressa que l’ha de rebre la Junta de Mercats, perquè també hi ha hagut 
problemes, però que al seu moment ja es parlarà. I, finalment, esmenta que hi ha un edifici, 
entre el carrer Sant Germà i el carrer Mèxic, en què han fet com una garita, com si fos un circ, i 
pregunta si és legal. 

La senyora Montserrat Besolí Cusiné vol saber quan pensen arreglar la pífia que van fer a la 
Rambla dels Jardinets de Sants. Explica que el dia 16 de setembre es van reunir al districte 
amb el senyor Albert Batlle, la Guàrdia Urbana, els Mossos i el gerent del districte i que des 
d’aquell dia ja ha trucat tretze cops a la Guàrdia Urbana, sense cap resposta. En aquella reunió 
els van comunicar que tindrien una trobada més endavant i vol saber quan pensen fer-la i si 
pensen arreglar alguna cosa. Comenta que mentre hi havia les vies del tren mai van haver de 
trucar a la Urbana per res, i podien dormir cada nit, però ara, sobre les sis de la tarda, 
comencen a venir el grupet de sempre, que acostumen a ser hispans, amb patins, fan carreres, 
es dediquen a tocar els clàxons, posen música alta i criden, i no se’ls pot dir res, perquè tiren 
les botelles de vidre als balcons. Explica que acostumen a marxar sobre les dues de la 
matinada i després venen últimament gent que semblen magrebins i que van sense patins. I 
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cap a les cinc trenta o les sis, és l’hora de la gimnàstica; venen allà, comencen a fer gimnàstica. 
Si venen sols, no passa res. Però si es posen a xerrar, ja no poden dormir. Afegeix que també 
hi ha les persones que van tirant la pilota als gossos, que es posen a bordar i tampoc els 
deixen dormir. Manifesta que els veïns n’estan farts, que fa més de quatre anys que el Govern 
sap el problema i se’n renta les mans. Demana que ho resolguin. 

Volen que la Rambla estigui tancada a la nit i que, igual que en alguns parcs, la gent pugui 
passar d’un costat a l’altre igualment per sota els ponts. Manifesta que se senten impotents, 
criden i només els donen allargues. I si truquen més d’una vegada, a sobre es molesten. Es 
queixa que només poden dormir de quatre a cinc hores, i si no hi ha soroll pel mig. Demanen 
que es posi fil a l’agulla i es faci alguna cosa pel bé dels que hi viuen, que hi ha molta gent gran 
i persones malaltes que no es mereixen aquest tracte. 

El senyor Jordi Clausell i Subirats, en nom de l’Associació de Veïns d’Hostafrancs, comenta 
que han passat quasi cinc mesos des de l’última audiència pública. Manifesta que segurament 
si es repassessin les actes de l’anterior mandat de les audiències públiques, consells de barri, 
hi ha molts temes que no faria falta ni exposar-los aquí, perquè ja els han exposat repetidament 
però els han de continuar reivindicant.  

En primer lloc, expressa que el veïnat d’Hostafrancs està content que es facin activitats; hi ha 
una riquesa associativa en l’àmbit de barri i fa poc que han acabat la seva Festa Major, gaudint 
de la programació de les festes de la Mercè, però any rere any diuen que això està provocant 
que el barri, sobretot des de Creu Coberta cap avall, sembli un urinari a l’aire lliure. Reitera que 
aquesta vegada ja van dir abans que reforcessin el servei de neteja. Admet que és un tema 
complicat, que no és un tema fàcil de resoldre, que es va reforçar un dia el servei de neteja, 
però a les altres activitats no es va fer res. Explica que al dia següent, hi havia de tot al barri; a 
part de l’olor, s’havien fet necessitats fisiològiques de tot tipus. Creuen que, malgrat la dificultat 
que té de resoldre’s, s’hauria d’estudiar què és el que es fa, perquè no tenen per què suportar 
els veïns d’Hostafrancs aquesta situació. Convida el Govern després d’alguna festa a passejar 
junts pel barri el dia següent perquè vegin que és així.  

Explica que el dia 10 de setembre van tenir reunió amb el nou regidor i membres del nou equip 
de Govern. Agraeix la celeritat amb què es va donar aquesta reunió, perquè hi havia temes que 
realment els preocupaven i que són importants pel barri i per la convivència del nostre barri. 
Manifesta que a la reunió es van tractar molts temes, però un d’ells, que va ocupar molta part 
de la trobada, va ser el problema de convivència de la plaça d’Herenni. Es va arribar a uns 
acords que es farien unes actuacions, però no s’ha fet.  

Demanen, doncs, que no es demori més. Explica que quan hi ha hagut problemes a altes hores 
de la matinada s’ha trucat a la Guàrdia Urbana perquè vingués. Segons els veïns, no han 
vingut cap de les vegades, a l’una, a les dues, a les tres, a les quatre de la matinada, només 
van venir el dia que van haver ferits per arma blanca en una baralla que va haver-hi. Els veïns 
creuen que això s’ha de resoldre i que es pot comprovar el que s’ha fet, perquè les trucades 
queden gravades. Finalment, reiteren, des de l’associació de veïns, la necessitat de convocar 
consells de prevenció i seguretat bimensuals.  

El senyor Francesc Roig Capafons explica que és veí del carrer Antoni Capmany i vol ampliar 
una mica el que ha dit la seva companya Montse, pel que fa a tot el que estan arrossegant al 
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carrer des que es van començar les obres de l’AVE fins avui. Considera que és un desastre 
amb sessió contínua, i que en comptes d’Antoni Capmany, al carrer li podrien posar Màrtirs de 
l’AVE, perquè des que va venir l’AVE només han anat tenint problema rere problema: primer, 
les obres; després, els desplaçaments; i ara, l’incivisme continuat, denunciat i ignorat pels 
estaments. Creu que l’incivisme d’avui és la delinqüència de demà però no sap si els cossos de 
seguretat ho tenen en compte.  

La presidenta dóna la paraula al senyor José Luís Rodriguez però el ciutadà no es present a la 
sala.  

El regidor del Districte saluda els assistents. En resposta a la senyora Balduque, afirma que 
efectivament la no-aprovació de l’acta s’ha d’explicar, que es tindran en compte les seves 
esmenes i les incorporaran. Sobre els temes pendents d’anteriors governs, diu que està d’acord 
amb la reflexió que feia la senyora Balduque, que és una reflexió molt indicada i que cal agafar 
el millor de tots aquells projectes que han vingut dels governs que els han precedit, de tots els 
colors polítics, i que aquest serà el tarannà d’aquest Govern del districte. Sobre la possibilitat 
que intervinguin veïns en els plens, explica que aquesta possibilitat està regulada en el 
Reglament i es decideix en Junta de Portaveus i en aquest cas l’informa que la Junta de 
Portaveus va decidir que en aquells casos concrets s’autoritzava que els veïns poguessin 
intervenir, de forma excepcional sempre, i per autorització expressa de la Junta de Portaveus. 
Finalment, sobre el tema de Gran Via 310, d’un garatge en què s’ha fet una petita instal·lació, 
explica que és un tema d’urbanisme preventiu, que hi havia uns problemes, unes queixes molt 
reiterades per part dels veïns per uns usos incívics d’aquella zona i sembla que s’ha donat 
solució de forma satisfactòria. 

En resposta a la senyora Montserrat Besolí, sobre els jardins de Sants, comenta que és un 
problema que es va poder parlar llargament al Consell de Seguretat i que ell va poder visitar la 
zona. Afirma que cal tenir en compte que és un projecte dissenyat en mandats anteriors i 
executat en mandats anteriors, que té unes mancances evidents i que s’ha de fer alguna cosa i 
s’ha d’arreglar. Recorda que el mandat passat es va fer una intervenció ampliant la zona de 
jardí per intentar allunyar al màxim l’activitat dels immobles que hi ha allà, però que igualment la 
solució arquitectònica actual és molt complicada, perquè hi ha la Rambla enganxada a l’edifici 
de veïns. 

Explica que han encarregat un estudi sobre els usos de forma global a tota la plaça per detectar 
els usos que els veïns els estan assenyalant, els usos incívics que hi ha a les nits, i per detectar 
també problemes que hi ha sobretot amb gossos a les jardineres, que estan d’alguna forma fent 
malbé les jardineres. Recalca que volen fer-ne una anàlisi, una valoració integral, que és un 
projecte que fa ja cinc anys que es va fer i que toca fer-ne una valoració i, si fa falta, fer noves 
intervencions. Afirma que no poden garantir és una parella de policies cada nit allà tota la nit, 
però sí que cal veure com es pot intervenir arquitectònicament en un projecte que té 
deficiències, per intentar que no hi hagi aquests usos que generen molèsties. 

Recorda que s’han fet intervencions a l’estiu, s’han requisat monopatins, s’han requisat també 
ràdios; i que, per tant, en són conscients i fa poc es va poder reunir amb els comandaments de 
Guàrdia Urbana i de Mossos d’Esquadra i van acordar que, just després del Consell de 
Seguretat, tornarien a fer una nova onada d’intervencions. Admet, però, que hi ha molts altres 
problemes de seguretat del districte, que també s’han d’atendre i que a vegades passen per 
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davant de les qüestions de convivència i de sorolls, que són també molt importants. Finalment, 
li demana que els deixi temps per treballar, perquè estan treballant i estan fent l’informe i quan 
tinguin una primera proposta d’actuacions farien una reunió amb els veïns per tractar aquestes 
propostes i intentar acordar-les.  

En resposta al senyor Jordi Clausell, sobre els problemes amb les activitats multitudinàries que 
es fan a la zona de Maria Cristina, sobretot a la Mercè, explica que van posar banys, però que 
és veritat que s’ha de millorar la neteja, que aquest any hi va haver un concert que no preveien 
que hi hagués tanta afluència de gent, però fins i tot es va acabar tallant tot plaça Espanya. 
Admet que quan hi ha una assistència tan gran a una activitat, per molt que es netegi i es 
reforci i que hi hagi banys, és molt difícil que es pugui donar una resposta adequada. Manifesta 
que estan revisant també els grans esdeveniments a la zona de Maria Cristina i la idea de 
l’equip de govern és reduir el nombre de grans esdeveniments, perquè tenen un impacte en els 
veïns de la zona.  

Sobre els problemes de convivència de la plaça Herenni, comenta que van tenir una reunió 
llarga i molt profitosa i molt positiva, en què es va arribar a uns acords que mantenen, i estan 
treballant en aquesta línia. Explica que ben aviat hi haurà novetats, però demana que entre tots 
també posin en valor les actuacions que es fan que permeten millorar la convivència i, en el cas 
concret de plaça Herenni, on hi havia un problema d’aparcament descontrolat de cotxes, la 
instal·lació de pilons ha permès acabar amb aquests problemes d’aparcaments incontrolats de 
cotxes. Sobre el problema amb algunes de les activitats que hi ha a la plaça, que es feien a 
vegades activitats de nit que no estaven autoritzades, recorda que també s’han pogut acabar. 
Considera, doncs, que amb aquest clima constructiu i de treball conjunt amb l’Associació de 
Veïns i la resta de veïns es pot seguir millorant i avançant.  

En resposta al senyor Francesc Roig, sobre Antoni Campmany, manifesta que li pot respondre 
una cosa semblant al que ha dit a la senyora Montserrat Besolí, perquè al cap i a la fi, parlen de 
la mateixa obra, els jardins de la Rambla de Sants, que és una obra que se l’han trobat feta, 
que presenta algunes deficiències perquè permet alguns usos incívics en algunes zones. 
Expressa que es comprometen a reforçar la intervenció policial quan hi hagi problemes i 
sobretot a requeriment, però que s’ha de fer aquesta anàlisi i aquesta avaluació global dels 
usos per veure si poden introduir algun tipus de modificació arquitectònica a la zona, com pot 
ser ampliar jardins, que és el que ja es va fer en aquesta zona sota la pèrgola del calaix, que 
permetin d’alguna manera millorar els usos de l’espai i intentar baixar al màxim aquestes 
molèsties per als veïns. 

La presidenta obre el segon torn d’intervencions.  

El senyor Maurici Costa Ventura (president de comunitat de veïns), manifesta que ha anat a 
tots els consells de barri, que el 2017 va posar una instància a l’Ajuntament; han passat dos 
anys i ha tornat a portar una instància amb més de 400 firmes amb el problema no solament de 
la senyora o del Francesc Roig, sinó de l’altra banda, de la Rambla Badal. Considera que 
encara que es tanqués el calaix aquest, els jardins de la Rambla de Sants, encara que els 
tanquessin, ells la problemàtica la tenen a sota, on hi ha les escales mecàniques i l’ascensor, 
perquè allà s’hi posa un grup, de quinze o vint cada nit, cada nit i cada nit. Explica que a l’estiu 
és insuportable; a l’hivern encara es suavitza una mica, però a l’estiu se n’han d’anar de casa. 
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Ho reclamen des del 2017, amb instàncies; al 2019, més instàncies amb 400 firmes i diuen que 
no pot ser, que estan cansats. 

Considera que si tanquen el calaix aquest, el jardí, potser evitaran alguna cosa, però ells tenen 
les escales mecàniques al davant, i l’ascensor, que cada dia el trenquen expressament, perquè 
no els molestin i les escales mecàniques les espatllen cada dia. Considera que tots els 
ciutadans estan pagant totes aquestes despeses, que són enormes, i la neteja cada dia, i arriba 
un moment que hi ha veïns que volen vendre’s el pis i marxar. Explica que quan ell va comprar 
el pis, fa 25 anys, no tenia ningú a davant, i que l’Ajuntament ni ningú li va comunicar que li 
posarien unes escales mecàniques i un ascensor davant de casa seva, i que ara no pot sortir, 
perquè tothom el mira. Demana que arreglin una mica la situació. 

La senyora Griselda Manejas Catalán, veïna de Sants-Badal, reclama, com ha fet altres 
vegades, en nom seu i en el d’uns quants veïns, un bus barri. Manifesta que són veïns com la 
resta de Barcelona, que paguen impostos, com la resta de Barcelona, però no tenen bus barri, 
a Sants-Badal. Explica que l’únic que tenien era un CAP a Carreras i Candi i els l’han canviat 
de lloc, i per aquest canvi els van dir que posarien un autobús que els hi portaria i no ha sigut 
així. Sí que hi ha un V1, que els van assegurar que els portaria a Roger, però és mentida, 
perquè els deixa a Riera Blanca per sobre d’avinguda Madrid, i no els serveix. Reclama que 
necessiten un bus barri perquè no hi ha dret que ells no ho tinguin i els altres barris sí. Explica 
que fa anys que hi va al darrere i que potser demanar un bus barri és una fotesa, però hi ha 
molta gent gran i ho necessiten, perquè els porti al CAP de Roger, al CAP de Numància, a 
l’estació de Sants, a Can Batlló, a la plaça de Sants. Manifesta que li sap greu perquè havia de 
venir una persona de l’Associació de Veïns amb un plec de signatures que han recollit i no ha 
vingut i no les pot entregar, i ho haurà de fer un altre dia, un altre any, perquè ja sap que això 
no serà ni un altre dia ni un altre any. Però recorda que seran persistents i que insistiran fins 
que ho aconsegueixin. 

El senyor Carles Cerón Angelic manifesta que té dues propostes. Una és la zona del parc 
Industrial, la baixada que hi ha des de l’avinguda Sant Antoni que agafa la part de la plaça del 
Parc de l’Espanya Industrial i fa una baixada de cotxes i que també hi baixen persones, que és 
una zona que hi ha com unes columnes des de Sant Antoni al parc de l’Espanya Industrial. 
Explica que és una zona molt fosca, molt tancada, molt bruta, que fa molta olor de pipí i la 
veritat és bastant horrorós. Pensa que estaria bé obrir potser un concurs o mirar de solucionar 
aquell tros de baixada, que és bastant horrorós pel que fa a foscor. 

En segon lloc, vol comentar el tema dels pipís de les mascotes, i considera que caldria fer una 
campanya d’educació i que la gent tirés aigua després que el gosset hagi fet un pipí, perquè hi 
ha un problema de crema dels troncs dels arbres, d’oxidació dels pals perquè no entrin els 
cotxes, que estan molt oxidats, i a baix de les faroles, perquè les bases estan molt oxidades. 
Finalment, demana una mica més de neteja, perquè la part de carrers que estan sota del carrer 
de la plaça del Mercat d’Hostafrancs, es veu també més abandonat que altres zones de barri.  

El senyor Tomás Martínez Cerro saluda els components del nou equip de govern i del 
districte. Vol plantejar qüestions que ja s’havien plantejat a l’anterior equip de govern, però que 
han de tenir continuïtat. Manifesta que és conscient que algunes reivindicacions són més difícils 
i d’altres ja s’han iniciat els tràmits. Pel que fa a les peticions que es van incloure al Pla de barri 
de La Marina del Port i del Prat Vermell, comenta que hi havia un tema molt important, que és 
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el tema d’un centre d’atenció integral, un tema per millorar l’atenció a tots els veïns en qüestió 
de centralitzar tots els serveis d’atenció al ciutadà, tant pel que fa a habitatge com salut, atenció 
a la gent gran, etcètera. Recorda que és un projecte que s’hauria d’haver començat, en què hi 
havia consens polític perquè es comencés en una zona a Nostra Senyora del Port, al costat del 
carrer Foc, i demana que simplement si hi ha alguna novetat sobre el tema, se n’informi els 
veïns. 

Esmenta també un problema tècnic dins del Pla de barri, uns ascensors d’accés a un barri 
muntanyós, el del Polvorí, que té molt limitat l’accés per a persones amb disminució física, gent 
amb el carro de la compra o persones grans, i que ja estan acabats però hi ha algun problema. 
Segons els han dit, és un tema d’Endesa, i demana aclarir per què Endesa pot paralitzar aquest 
tema, si és normal i passa en altres obres, perquè no ho acaben d’entendre.  

Finalment planteja un altre tema que no forma part del Pla de barri, però en el qual també hi 
havia consens polític, el tema de la piscina municipal. Considera que és un tema que s’ha de 
fer aquest any, perquè fa molts anys que demanen aquest equipament per al barri. Tenen unes 
necessitats sobre la piscina, és una reivindicació de tot el Prat Vermell i el Port.  

La senyora Concepció Pérez Solera (Associació de Veïns) vol comentar dos temes que ja 
s’havien reclamat altres vegades. En primer lloc, demana senyalitzar els passos de vianants als 
carrils bici del carrer Tarragona i de la Gran Via i també de Consell de Cent, que allà on han de 
passar els vianants es marqui per a les bicicletes i sobretot també connectar i coordinar els 
semàfors del carrer Tarragona, perquè tenen una connexió diferent a la calçada central del 
lateral per on passen els autobusos i això ha causat accidents. Demana que es posi la marca 
de les bicicletes a la part de dalt, que és Viriato, la continuació, perquè els ciclistes no es perdin 
i també una regulació de bicicletes, patinets i altres estris no contaminants, que es necessiten, 
però que s’han de regular. 

En segon lloc, sobre la situació dels serveis socials, manifesta que amb el temps s’han millorat, 
però han de millorar molt més i caldria amb la situació que tenim ara de demanda, que potser 
es plantegessin ampliar horaris, canviar o modificar el tema de l’atenció telefònica. Explica que 
l’atenció telefònica ara està centralitzada; s’havia demanat que es descentralitzés abans i, 
sobretot, una cosa que es pot fer ara ja és treure la tercera pregunta de l’enquesta. Detalla que 
quan tu truques a Serveis Socials i demanes alguna cosa, et passen una enquesta i aquesta 
enquesta té dues preguntes: si t’han atès bé, si el temps ha sigut…, i la tercera si s’ha 
solucionat. Considera que la tercera sobra, perquè si tu fas una demanda, fins que no s’ha fet 
la resolució o t’has entrevistat o el que sigui no saps si estarà solucionat o no. Per tant, creu 
que es podria evitar temps i pèrdua de temps amb aquesta tercera pregunta.  

Afegeix que caldria plantejar-se agilitzar més el tema de serveis socials, ajuntament, SAREB, 
CAPs, els treballadors socials dels CAPs. Creu que és un tema que s’haurà de pactar amb 
sanitat, amb salut, però que es necessita, i sobretot en el tema de trastorns mentals i les 
organitzacions que es dediquen a això, les fundacions, etcètera.  

Finalment, sobre les persones sense llar, considera que a Barcelona hi ha moltíssimes 
persones sense llar que tenen trastorn mental. Explica que al barri en tenen quatre o cinc i hi ha 
un cas molt greu que porta molts anys al carrer i que és un senyor molt vulnerable, que ja 
personalment l’estan seguint i han hagut d’intervenir dues vegades perquè no li facin mal a la 
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nit. Explica que el cas d’aquest senyor, el SIS el coneix, l’ESMES també i ells també, però els 
demana que s’espavilin en aquest tema.  

El regidor del Districte respon al senyor Maurici Costa que ha entès perfectament el que ha 
explicat, que es tracta de la zona sota de la pèrgola, al calaix. Admet que en aquella zona és 
veritat que hi ha com un pedrís on s’asseuen els joves i tant a les tardes, als vespres, com 
sobretot a les nits, què és el més molest, hi ha allà un grupet de joves fent soroll. Manifesta que 
en són absolutament conscients; saben que és un lloc complicat d’arribar a través de la 
intervenció policial i just en aquest encàrrec que han fet sobre els usos dels Jardins de la 
Rambla de Sants és una de les zones on creuen que es pot fer algun tipus d’intervenció per 
evitar que hi hagi aquest assentament de joves a la nit amb els problemes que causen. Li 
demana que els deixi una mica de temps per treballar, una mica de paciència, i que en unes 
setmanes quan puguin explicar-los la proposta d’intervenció a la Rambla Badal, que puguin 
acordar una mica amb els veïns la intervenció que es farà en aquesta zona concreta, però creu 
que aquest problema en concret és un problema més senzill de resoldre, ja que és una zona 
molt acotada i que si es fa una intervenció, redissenyant els usos, es podria aconseguir que no 
hi hagi aquest assentament per part d’aquest grup de joves.  

Coincideix amb l’observació que feia que els ascensors de les escales mecàniques, que a 
vegades estan avariats i no és perquè no hi hagi un bon manteniment sinó per actituds 
vandàliques. Explica que se’ls fa molt difícil com a Ajuntament, que han canviat el contracte de 
manteniment, l’han millorat, però els és molt difícil intervenir-hi o prevenir això i el que fan és 
reforçar la presència policial per intentar enganxar-los in fraganti i que d’alguna forma hagin de 
respondre personalment d’aquests danys que han causat. I, finalment, explica que una altra de 
les possibles solucions a la zona era una proposta de mampara. Li agradaria també recuperar 
aquesta proposta i veure si pot satisfer els veïns, però manifesta que tindran ocasions de 
poder-ne parlar.  

En resposta a la senyora Griselda Manejas, pel que fa al tema del bus de barri de Sants-Badal, 
admet que és un tema que ve de llarg, que hi va haver converses el mandat passat sobre el 
destí d’aquest bus de barri. Explica que, des de TMB, els busos de barri encara no es toquen, 
per tant, no hi ha autorització de fer canvis fins que no s’acabi la implementació de tota la xarxa 
ortogonal; quan acabi la implementació de la xarxa ortogonal, el que es farà és redefinir els 
busos de barri, veure on hi ha demanda i potser se n’ha de posar i on potser hi ha busos de 
barri i no hi ha demanda, potser s’han de treure. És una feina, per tant, que no la lidera el 
districte, que es fa des de TMB i que ara mateix encara no es pot fer, perquè estan concentrats 
en el desplegament de la xarxa ortogonal.  

Coincideix també amb l’observació que feia sobre el dèficit d’equipaments del barri de Sants-
Badal. Explica que en el passat mandat es va fer una aposta forta per poder tenir equipaments 
tan bàsics com és el nou CAP Roger, que s’ha pogut inaugurar recentment –ell mateix hi va 
poder ser–, o també l’escola bressol, que està en obres i que esperen poder-la inaugurar aviat, 
o el nou poliesportiu i, com a nou equipament d’aquest mandat, tenen un solar o una parcel·la 
en la qual els agradaria fer-hi un equipament cívic. Manifesta que estaran oberts a parlar-ne 
amb els veïns i veïnes, però són totalment conscients que hi ha un dèficit d’equipaments al barri 
i, per això, estan fent aquesta aposta tan forta per poder-ho millorar.  
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A continuació respon al senyor Carles Cerón. Sobre la qüestió de l’Espanya Industrial, 
relacionat amb la neteja, comenta que el nou contracte de neteja incorpora una millora 
important, que és que els serveis de neteja incorporaran també la neteja dels parcs, que fins 
ara no la feia el servei de neteja, sinó que la feia Parcs i Jardins. Creuen que això repercutirà 
en una millora de la neteja de parcs com el de l’Espanya Industrial i, per tant, en un millor 
manteniment d’aquest tipus de parcs. Explica que també hi ha un increment important de la 
quantia del contracte i, per tant, es reforça amb el contracte de neteja i quan entri en 
funcionament aquest nou contracte de neteja haurien de trobar millores en el dia a dia del barri. 
Recorda que han portat als tribunals l’actual concessionària del contracte de neteja perquè 
estava fent un ús fraudulent del contracte de neteja enganyant en els indicadors i, per tant, fent 
menys feina de la que cobrava. Es va detectar gràcies a una denúncia anònima; a través de 
l’Oficina de Transparència es va instruir aquesta denúncia i se l’ha portat als tribunals i, per 
tant, no estan contents amb com s’ha fet amb l’empresa concessionària del contracte de neteja 
fins ara i estan esperant que s’adjudiqui d’una vegada el contracte de neteja i esperen que l’any 
que ve ja hi pugui haver nou concessionari. Explica que això passa quan es treballa amb grans 
empreses, que hi ha empreses que treballen bé i n’hi ha que no i amb les que treballen 
malament el que s’ha de fer justament és detectar aquestes situacions i portar-les als tribunals, 
com correspon. 

En resposta al senyor Tomás Martínez, que ha parlat de la Marina, considera que és un barri 
històricament oblidat, amb un dèficit d’equipaments molt important i que el darrer mandat 
algunes coses van poder-se impulsar gràcies al Pla de barris, entre les quals els ascensors del 
Polvorí, en què és veritat que hi ha hagut un problema amb Endesa. Comunica que això s’ha 
resolt i que, per tant, en poques setmanes podran inaugurar els ascensors i els veïns podran 
utilitzar-los. 

Sobre el Centre d’Atenció Integral de la Marina, explica que és un centre que busca una 
col·laboració entre els diferents serveis d’atenció social, serveis socials, serveis d’habitatge, 
amb una mirada d’innovació social. Creu que és una molt bona notícia que la innovació social 
es porti en un barri com la Marina, un barri on hi ha molta desigualtat i en el que hi ha molt atur. 
Manifesta que el Govern del districte volen que aquest Centre d’Atenció Integral pugui 
començar les obres com més aviat millor, però és evident que estan en un moment d’inici de 
mandat, de priorització política i això requereix una negociació en el marc de l’equip de Govern 
per veure si hi ha dotació pressupostària suficient o no per fer-ho. Explica que també dependrà 
dels pressupostos que s’han d’acordar amb la resta de grups, per tant, com més socials siguin 
els pressupostos, més fàcil serà que projectes com aquest puguin tirar endavant. Es 
compromet ell mateix personalment a negociar i pressionar al màxim perquè així pugui ser.  

Finalment, sobre la piscina municipal, que també té una llarga reivindicació, explica que La 
Marina tenia dues piscines i ara mateix no en té cap i que juntament amb el regidor d’Esports, 
estan tancant el Pla d’equipaments esportius de la ciutat i, en aquest cas, es preveurà la 
piscina municipal dintre del Pla d’equipaments de la ciutat. És un projecte que ha costat molt, 
perquè el districte sí que ho tenia molt clar, però dins de l’Institut Barcelona Esports hi havia 
dubtes, perquè pel que fa a demanda hi havia un dubte sobre si realment existia una demanda 
gran als barris de La Marina, però veient també tota la promoció d’habitatge que hi ha a la 
Marina del Prat Vermell, creuen que ara mateix és inqüestionable i, per tant, confien que 
avançaran amb l’Institut Barcelona Esports per tirar endavant aquest projecte de la piscina al 
llarg d’aquest mandat.  
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A la senyora Concepció Pérez li respon que ha assenyalat diferents coses molt concretes i 
importants, i li agraeix la intervenció per la seva precisió. Sobre la senyalització dels passos 
veïnals del carrer Tarragona, comenta que és una qüestió que ja l’hi va traslladar personalment; 
en va prendre nota, va demanar als tècnics que ho fessin, però encara no ho han fet perquè es 
tarda una miqueta, però és un tema que és fàcil de resoldre i espera que puguin resoldre-ho en 
les properes setmanes.  

Manifesta que els preocupa especialment el carril bus que circula en les dues direccions i que a 
vegades els veïns ja ho saben que circula en dues direccions, però creiem que s’ha de reforçar 
la senyalització, perquè no tinguem algun accident i també el tema dels carrils bicis que s’han 
de senyalitzar millor per evitar d’alguna forma possibles accidents a la zona. Per tant, té tota la 
raó i hem encarregat ja que es pugui fer aquesta millora en la senyalització.  

Sobre les millores en serveis socials, manifesta que hi estan d’acord. Explica que l’Ajuntament 
de Barcelona ha rebut un premi per part dels directors de serveis socials de tot l’Estat, com 
l’Ajuntament que ha fet més inversió social per a aquest tipus de serveis. Per tant, manifesta 
que el compromís per millorar-ho i perquè el nou pressupost tingui el màxim d’inversió social 
per lluitar contra les desigualtats, que és un dels objectius d’aquest pressupost, és plenament 
vigent. Sobre les tres preguntes que es fan i que la tercera pregunta podria obviar-se, admet 
que no en coneix el detall però ho traslladarà a l’equip de drets socials perquè puguin fer una 
revisió d’aquest protocol que hi ha de resposta a les trucades.  

Sobre agilitzar la col·laboració dels serveis socials amb altres serveis, comenta que amb els 
que són de titularitat municipal és més senzill; amb els altres es treballa també conjuntament, 
però depèn també dels recursos disponibles per part de les altres administracions, però 
reconeix que evidentment han de treballar amb una visió de xarxa i de col·laboració al màxim i 
sempre pensant que l’usuari estigui al centre, el ciutadà estigui al centre, i no fer ballar l’usuari 
d’un centre de serveis socials a un CAP i d’aquí cap allà, que és una mica la queixa recurrent.  

Admet que també li preocupa molt l’existència de persones sense llar al carrer amb problemes 
de salut mental, que és veritat que és un patró que cada cop detecten més i que els equips com 
el SIS, el Servei d’Intervenció Social a l’espai públic, cada vegada ho detecten més. Explica 
que per primera vegada a Barcelona s’ha fet un Pla de salut mental, que inclou també 
actuacions concretes a l’espai públic, reforçant serveis com el servei del SIS, que té una bona 
valoració. Manifesta que aquest tipus de situacions i de problemes s’intenten treballar en el 
marc d’aquest servei. 

La presidenta obre el tercer torn de preguntes. 

El senyor Isidre Rabadà Molins, en nom de l’Associació de Veïns d’Hostafrancs, planteja un 
tema que té a veure amb l’enllumenat en els carrers del barri. Explica que l’any passat van fer 
dues propostes en aquest sentit, van rebre contestació respecte que l’enllumenat era l’adequat 
o el que estava previst, però ells discrepen del bon resultat i demanen que se’ls digui de quina 
manera s’executa aquesta mesura per determinar que realment es compleix l’estàndard exigit.  

També demanen, des de l’Associació de Veïns, poder-se reunir i acompanyar els tècnics 
municipals que van a fer aquestes comprovacions, i així veure in situ que allò està com ha 
d’estar. Acaba recalcant que els problemes de enllumenat tenen dues problemàtiques 
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associades: una és la sensació d’inseguretat i l’altra és que si un no s’hi veu, és fàcil 
d’ensopegar i no és que tinguem les millors voreres del món.  

La senyora Soadia Hicham Raiss comenta que és veïna de Sants des de fa més o menys 
quatre anys, i hi ha un fenomen a l’ordre del dia, que són els desnonaments dels veïns del 
barri, que els estan afectant moltíssim, sobretot els menors, que sembla que no es tenen en 
compte. Demanen des de totes les plataformes de l’habitatge que es tingui en compte 
l’arrelament de les famílies. Els nens no poden abandonar la zona on estan estudiant. Apel·la 
l’equip de govern, com a persones, com a pares, que els seus fills no poden estar fora 
simplement perquè algú els fa fora. Són famílies vulnerables, sense cap bona resposta d’enlloc.  

Explica que l’únic lloc on els han escoltat ha estat aquí, i dona les gràcies als treballadors de 
l’ajuntament, però pel que fa a Serveis Socials, no, perquè moltes vegades sembla que és més 
important un traster per guardar coses que les persones. I es pregunta ells què són, per què 
han d’anar a viure a Santa Coloma, als afores de Barcelona, de la ciutat, quan aquí hi ha 
moltíssims edificis buits, moltíssims hotels, moltíssims apart-hotels, i això està destruint els 
veïns del barri.  

Finalment, demana que tinguin en compte que el trauma que estan causant als nens, per 
exemple adolescents de catorze, quinze o setze anys, perquè això els destrossa l’adolescència 
i han de tornar a començar a un altre barri. 

El senyor Carlos Latorre Sanz, comença donant la benvinguda a tothom, als regidors 
coneguts i als nous, i vol tenir un recordatori per l’antiga presidenta, la senyora Montserrat 
Ballarín, i Laura Pérez, que ara estan desenvolupant altres tasques a l’Ajuntament de 
Barcelona.  

Explica que viu al carrer Béjar, i que venint ha passat per Rector Triadó, un carrer que ja fa 
anys que està fet pols, amb els arbres gegants que hi ha, que han aixecat les voreres i és un 
perill. Demana simplement donar una ordre per posar les rajoles ben posades i evitar possibles 
accidents, perquè segurament si passa un discapacitat per allà en cadira de rodes, potser fins i 
tot pot bolcar.  

Comenta que li ha semblat sentir que el senyor regidor deia que s’havia resolt la problemàtica 
de la plaça Herenni, però que ell va passar el dia abans per allà i cada dia, i continua la cosa 
igual, o pitjor. Per tant, dubta que s’hagi resolt. Demana que s’agafin el tema de la plaça 
Herenni molt seriosament perquè qualsevol dia pot passar qualsevol cosa.  

Finalment, comenta que ja fa temps, quan ell va treure el tema de l’incivisme i la delinqüència, 
un regidor el va titllar d’alarmista, però els fets han demostrat que, d’alarmista, gens. 

La senyora M. Carmen Piera Martínez, de la Plataforma Plaça Herenni, comenta que algunes 
coses de les que dirà ja han estat exposades per altres veïns, en altres carrers i en altres 
temes, perquè el tema d’incivisme i el tema de juergas i no poder dormir a la nit i de brutícia ja 
ha sortit. Explica que els temes no estan solucionats, a la plaça Herenni, que hi ha cotxes 
aparcats, brutícia, sorolls, crits... Sí que admet hi ha hagut alguna cosa que s’ha fet, que està 
una miqueta millor, però que això canvia, perquè potser un dia està bé però l’endemà ja no i, si 
es queixen, encara pitjor, i que molta gent gran del barri s’han mort esperant la solució. 
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Demana que aquesta legislatura se solucioni, perquè els que hi viuen tenen tan dret com 
qualsevol altre col·lectiu o com qualsevol altra persona. 

La senyora Marta Nieto de Haro comenta que va ser una dona maltractada, juntament amb els 
seus fills i ara s’estan en el SARA, fent recuperació. Explica que estan rebent atenció 
psicològica en l’actualitat per la situació de violència greu, però que ha fet una davallada, fa un 
any que està de baixa per depressions, i s’està prenent moltíssima medicació. Comenta que va 
de mal en pitjor, perquè ja no se sent només maltractada pel maltractador, sinó també per la 
societat i pels mateixos polítics, perquè tothom molta pena, molta pena, molta propaganda, 
però poc efectiu. Es queixa que estan al costat d’un alberg que hi ha, i quan surts d’allà, i 
sobretot quan és hivern amb els nens, hi ha drogoaddictes, alcohòlics, baralles. Creu que ja 
han patit prou violència per sortir amb por. Està al carrer Marià Cubí, número 16 a Llucmajor, al 
barri de Llucmajor. 

Demana a l’equip de govern que ho traslladin, que ho transmetin a la Laura Pérez, i que hi hagi 
un augment de professionals, que ho estan passant molt malament, tant ella com els seus fills. 
Considera que és vergonyós i que fa molts anys que lluita per un canvi de barri i de lloguer 
social, però no ho ha aconseguit, però ara ja és igual, perquè ja l’han denunciat i dintre de poc 
tindrà també un desnonament.  

Comenta que està molt d’acord amb la companya que ha tractat el tema dels desnonaments, 
que hi ha hagut molts aldarulls i els que van a defensar que no treguin aquestes famílies l’únic 
que s’emporten és més violència. Reclama menys propaganda i que tinguin en compte que la 
dona maltractada un cop es fica en tractament, és molt llarg i de molts anys, i té repercussió i 
conseqüències i seqüeles molt greus. Per això demana que augmenti la quantitat de 
professionals, que hi hagi un psiquiatre. Finalment, agraeix la feina que fan al SARA, que els 
estan ajudant moltíssim, però demana enllaç a psiquiatres, psicòlegs, a escoles, la policia, 
perquè també ha estat quatre mesos amb secreta al seu voltant però es queixa del sistema 
judicial que pateixen les dones maltractades.  

El senyor Enric Pérez, en nom de l’Associació de Veïns d’Hostafrancs, demana al districte que 
faci una revisió de la llicència de terrasses número 5301 d’aquest districte. El motiu és perquè 
s’observen indicis que no s’ajusta a la normativa municipal de terrasses actual de l’Ajuntament 
de Barcelona en cap de les seves tipologies. De fet, comenta que hi ha una invasió total de tota 
la vorera i part de la calçada, a tot el frontal de l’establiment, cosa que en cap cas és permesa; 
el nombre de taules i cadires excedeix les presentades dintre de l’expedient, així com el 
perímetre en metres quadrats i és una cosa que no és puntual, sinó que cada dia és igual. 
Afegeix que hi ha una sèrie també d’elements fixos, col·locats tant en el frontal com en el lateral 
d’aquest establiment, que ocupen de forma permanent l’espai públic i no són retirats. També al 
llarg del carrer hi ha una sèrie de fitons que és plataforma única, i just davant d’aquest 
establiment van desaparèixer aquests fitons.  

En segon lloc, manifesta una reclamació de part directament de l’associació de veïns: demana 
si poden tenir en compte que hi ha moltes facetes dintre de l’incivisme al barri, però n’hi ha 
algunes que són repetitives i pel que els han dit hi ha una aplicació conjunta entre el districte i 
la Guàrdia Urbana, en aquest cas. Demanen que en aquesta aplicació, la Guàrdia Urbana 
pogués tenir accés d’algun tipus per saber que allò és un fet no puntual. Puntualitza que és una 
demanda tant de l’Associació de Veïns com de la mateixa Guàrdia Urbana. 
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En tercer lloc, explica aquests últims mesos han passat una malaltia dels arbres, concretament 
de xinxes amb els plataners, que haurien de tenir un cert manteniment. Demanen o bé que es 
posi algun tipus de vacuna als arbres o bé que es podin, independentment que una altra cosa 
és que aquest tipus d’arbrat s’estén i arriba a tocar els balcons dels edificis. És per això que 
s’han assabentat que aquests insectes existeixen, perquè al tocar el balcó salten a dintre de 
casa, sobretot a l’estiu.  

També demana que es reforci el tema d’inspecció en aquells pisos i locals que són susceptibles 
de destinar-se a usos turístics o que finalment s’han utilitzat per a usos turístics. Saben que 
dintre del barri tenen un PEUAT, un PEUAT que és qüestionat, però malgrat que tenen encara 
actiu, entre cometes, aquest PEUAT, aquesta reforma tant de pisos com de locals està donant 
en alguns casos que s’utilitzi per a usos turístics. 

El senyor Enric Jara Sin, en primer lloc, dona la benvinguda al regidor, a la presidenta i a la 
gerent i a la resta de consellers, tant els nous com els antics, i els desitja que tinguin molta sort, 
que els ha tocat un districte collonut, on no s’avorriran. 

En segon lloc, comenta que sap que el regidor es va reunir amb els seus companys del centre 
social, la comissió de veïns de la Bordeta. Ell no va poder assistir a la reunió per qüestions de 
salut i no he pogut contactar amb ells, però com a vicepresident del Consell de Barri de La 
Bordeta sí que voldria recordar que hi ha una actuació pendent que va caure del Pla de barris 
el 2007-2014 i és la urbanització del carrer Constitució, des de la Riera de Tena fins a Riera 
Blanca. Comenta que no és que sigui una cosa urgent, però sí que comença a ser hora que es 
posi fil a l’agulla; no sap si a través del PAM, del PIM, del PAD o del que sigui.  

Demana que tinguin en compte que aquesta actuació també posarà sobre la taula, una altra 
vegada, casos que també estan dins dels calaixos, com és el Pla de mobilitat de la Bordeta, el 
recorregut del 91 i del 115, el caos circulatori que es forma a la rotonda i la connectivitat amb 
l’Hospitalet.  

El regidor, en resposta al senyor Isidre Rabadà, sobre el problema en l’enllumenat d’alguns 
dels carrers del barri, manifesta que coincideix que el tema de l’enllumenat és molt important i 
no només per una qüestió lògica de veure-s‘hi pel carrer, sinó també perquè impacta 
directament en la percepció d’inseguretat i fins i tot en l’accidentalitat de les persones grans o 
de mobilitat reduïda. Manifesta que entoma la proposta que ha fet de tenir algun espai de 
seguiment tècnic amb tècnics que es dediquen a enllumenat. Demana temps als veïns, perquè 
els tècnics estan molt ocupats i tenen molta feina, però en tot cas detectaran aquelles zones on 
hi ha més marge de millora i tota la possibilitat de treballar conjuntament entre veïns i els 
equips tècnics del districte, i ho aprofitaran per poder millorar l’enllumenat.  

En resposta a la senyora Soadia Hicham, comenta  que a l’equip de govern li preocupa molt la 
problemàtica dels desnonaments i de l’accés a l’habitatge. Explica que avui hi ha hagut 13 
desnonaments només al districte de Sants-Montjuïc, dels quals, per sort, onze han estat 
suspesos, un amb entrega de claus voluntàriament per la persona afectada arribant a un acord 
amb la propietat i un executat, cosa que no hauria estat possible sense la molt bona feina de 
tots els equips tècnics del districte i també d’habitatge, i gràcies a tot el teixit veïnal i associatiu 
que s’està mobilitzant per aturar els desnonaments. 
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Explica que el Govern va crear la Unitat contra els Desnonaments, que ha aturat milers de 
desnonaments als jutjats i a través de mediació, però no és suficient tenir aquesta unitat per 
aturar desnonaments, perquè el que cal és canviar la llei. Considera que l’Estat espanyol ha de 
tenir una llei com estan tenint a Alemanya, a França, o a Califòrnia, una llei per regular 
aquestes pujades abusives de lloguers, que són les que acaben provocant cada cop més 
aquests desnonaments per impagament de lloguer. Convida els veïns i veïnes a unir-se a 
aquesta reclamació, perquè fins que no puguin canviar la LAU, que és la llei que regula els 
lloguers, i es prohibeixin aquestes pujades abusives, serà molt complicat seguir en el dia a dia 
de les emergències.  

En resposta al senyor Carlos Latorre, sobre la situació de Rector Triadó i la necessitat que hi 
hagi una millora urbana d’algunes voreres de la zona, exposa que el mandat passat es va fer la 
intervenció a Consell de Cent, que és aquesta primera part de la superilla i que els agradaria 
que durant aquest mandat es fes una ampliació d’aquesta superilla en tota la zona, que està 
pendent, que la tenen prevista i que els agradaria millorar les voreres i augmentar l’espai dels 
vianants en detriment també de l’ús del cotxe, perquè cal que tothom es vagi conscienciant que 
amb la situació de contaminació i de mala qualitat de l’aire que viu la ciutat, a poc a poc cal 
anar retirant espai per als cotxes per guanyar-lo per als veïns i veïnes, perquè hi ha la salut en 
joc. Confirma que treballaran en aquesta línia. 

Sobre el problema de plaça Herenni, també en resposta a Carmen Piera, explica que potser 
abans no s’ha explicat bé i que ell no ha dit que els problemes de plaça Herenni s’hagin acabat. 
Explica que el problema que hi havia d’aparcament incontrolat en bona part ha millorat, i que 
l’altre dia va passar per la plaça i ho va anar a veure; a les zones on hi ha els fitons no hi 
aparquen, però sí que algun dia, el dia de la Fira Medieval, hi havia alguns cotxes aparcats en 
aquella zona, mal aparcats. Manifesta que li ha agradat que la senyora Carmen Piera 
reconegués que malgrat que segueixen molts problemes de convivència, que venen de lluny i 
que segur que tenen respostes complicades, almenys el tema de l’aparcament descontrolat de 
cotxes l’han anat millorant. Es compromet a seguir treballant amb Guàrdia Urbana. Finalment, 
manifesta que tenen una relació estreta amb l’Associació de Veïns i els acords vigents que van 
prendre a la reunió segueixen.  

En resposta a la senyora Marta Nieto, sobre diversos problemes greus personals que l’afecten, 
manifesta que intentarà donar una resposta general perquè hi ha qüestions personals que 
evidentment tenen caràcter reservat, per protecció de dades, però comenta que si tenia una 
relació fluïda amb la regidora Laura Pérez, ell, en tot cas, es mostra disposat que puguin parlar 
un dia personalment i que puguin comentar el seu cas.  

Sobre la bona valoració que la veïna ha fet del SARA, afirma que ells també la fan, que estan 
molt contents de l’equip de professionals, un servei que abans estava externalitzat i que ara 
s’ha municipalitzat, amb la qual cosa s’han pogut millorar les condicions dels treballadors d’una 
forma molt important i s’ha reforçat tot el servei d’atenció a les violències masclistes, que 
considera que convé d’alguna forma seguir reforçant en els nous pressupostos i que es 
comprometen a seguir treballant en aquesta millora de les condicions que acaba anant sempre 
en millora de les usuàries. 

Sobre el problema concret al centre de Llucmajor, del SARA, es compromet a traslladar-ho a 
l’equip de feminismes. Li sona que hi havia algun problema d’incompatibilitat amb algun altre 
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equipament proper al del SARA, però queda a Nou Barris i, per tant, ho traslladarà i miraran de 
vehicular-ho a través d’allà per poder resoldre aquest conflicte d’incompatibilitats.  

Al senyor Enric Pérez li respon, sobre el tema d’una llicència de terrasses, que han agafat les 
dades i han encarregat als serveis tècnics que puguin revisar-ho. Esperen poder donar una 
resposta aviat; i li donaran una resposta per escrit. Confirma que, si realment existeix aquesta 
invasió total de la vorera, hi ha elements fixos que van més enllà del que permet la normativa, 
es farà una intervenció per poder-ho resoldre.  

Sobre el tema de plaga en els arbres, en els plataners, explica que hi ha un pla de plataners, en 
el qual volen substituir aquest tipus d’arbres perquè són arbres que no són autòctons d’aquesta 
zona i que generen molts problemes també pel que fa a al·lèrgies. Hi ha un pla per retirar-los. 
Comenta que la plaga a la qual s’ha referit s’ha produït perquè s’han deixat de tractar amb 
productes químics els arbres i els parcs i jardins i per això hi ha hagut aquesta plaga; l’ús de 
químics, del glifosat en concret, té conseqüències dolentes per a la salut, no només dels 
arbres, sinó també dels veïns i veïnes i, per això, ara passa que hi ha plagues naturals però 
que, en tot cas, són plagues inofensives per a les persones i ha de passar el procés de la 
plaga, però després no hi haurà cap mena de inconvenient al respecte.  

Sobre el problema dels apartaments turístics, explica que l’Ajuntament, el Govern, ha tancat 
molts apartaments turístics, ha limitat i regulat el nombre d’apartaments turístics, però és veritat 
que a vegades segueixen apareixent apartaments turístics il·legals, cada cop menys. Recorda 
que hi ha un web a través del qual es poden denunciar els apartaments turístics il·legals. Per 
tant, demana als veïns que, si en detecten algun, ho facin i veuran com hi ha resultats, com 
inspectors municipals hi van i com s’incoen els procediments sancionadors per poder tancar-
los. És un procediment reglat, és un procediment que tarda, però és un procediment que té 
resultats.  

Finalment, en resposta al senyor Enric Jara, que ha parlat de la urbanització del carrer 
Constitució a la Bordeta, admet que és una llarga reivindicació dels veïns i veïnes de la 
Bordeta, un projecte que està sobre la taula però que ara han de fer tot un exercici de 
priorització, perquè amb el pressupost disponible, que esperen que sigui tan ampli com sigui 
possible, perquè hi hagi unes bones ordenances fiscals que permetin d’alguna forma tenir 
recursos per fer aquest tipus d’intervencions, doncs, es farà una priorització de quins són els 
carrers que s’han d’arreglar i aquest és un dels que està sobre la taula. Admet, finalment, que 
no li pot donar dates, no li pot posar un calendari sobre la taula, perquè estan en un moment 
encara molt inicial del mandat.  

Com que no hi ha altres assumptes a tractar, la presidenta agraeix les intervencions i aixeca la 
sessió a les 20:00h.  


